
Перспективи розвитку для всієї України
В кінці травня Славутицька міська рада після 

тривалого, майже річного періоду підготовки і 
редагування за участю широких верств насе
лення міста прийняла Статут територіальної 
громади.
В статті 9.3 Статуту виз

начені пріоритетні напрями 
розвитку територіальної 
громади, серед яких:

п .3 Підвищення реаль
них доходів та середньої за
робітної плати мешканців 
міста шляхом пріоритетно
го створення робочих місць 
у сфері високих технологій.

п. 6 Забезпечення ре
алізації завдань, передба
чених нормативно-право
вими актами України, щодо 
закриття Чорнобильської 
АЕС, особливо Програмою 
створення додаткових ро
бочих місць для працівників 
ЧАЕС, які вивільняться після 
закриття станції, та жителів 
міста Славутича.

п. 7 Співпраця з 
Національною академією 
наук України в розробці і ре
алізації проекту створення 
багатоцільового дослідного 
ядерного реактора і науко
во-дослідного центру НАН 
України.

Цікаво, але саме таку ме
ту і шляхи її досягнення ста
вила перед собою Славу

тицька міська організація 
Партії регіонів під час підго
товки до виборчих пере- 
гонів-2006 і послідовно 
діяла в цьому напрямку всі 
ці роки.

Наприкінці 2006 року в 
Славутичі було створено 
організаційний комітет по 
перенесенню дослідниць
кого ядерного реактора з м. 
Київ у м. Славутич. Була на
лагоджена співпраця с 
Інститутом ядерних
досліджень НАН України. 
Славутич відвідав директор 
інституту академік І.М. Виш- 
невський, зустрівся з гро
мадською радою міста.

Все починалось добре, 
але потім владна чехарда в 

.державі загальмувала про
цес реалізації ідеї. Хоча са
ме в цей період наша 
партійна організація спро
моглась залучити до складу 
наших прихильників ака
деміка НАН України В.П. Се- 
миноженка, депутатів ВР 
України С.Б. Тулуба і Д.М. 
Притику, генерального ди
ректора "Атомпроектінжи-

ніринг" В.К. Броннікова. 
Тільки в жовтні 2008 року 
Кабмін України видав роз
порядження "Про ухвалення 
Концепції створення нового 
багатоцільового дослід
ницького ядерного реакто
ра" (БДЯР), в якому призна
чає НАНУ —державним за
мовником, визначає до 
2010 року виконати техніко- 
економічне обгрунтування і 
провести консультативний 
референдум, а головне, 
підготувати і прийняти у 
Верховній Раді Закон Ук
раїни "Про розмі-щення, 
проектування і будівництво 
багатоцільового дослід
ницького ядерного реакто
ра з відповідною інфраст
руктурою". Але станом на 
літо 2009 року кошти на по
чаток роботи — 12 млн. грн. 
— не виділено і, відповідно, 
нічого не робиться.

Вся Україна знає, що як
що не підготує до 2012 року 
свої дороги, готелі і 
стадіони, то у нас заберуть 
право на проведення фут
больного чемпіонату ЄВРО- 
2012. Це безперечно міжна
родна ганьба. Але чомусь 
ніхто не звертає уваги на 
те, що якщо у 2015 році 
не відбудеться запуск но
вого багатоцільового

дослід-ницького ядерно
го реактора, то 
всесвітньовідомий Інсти
тут ядерних дослід-жень 
НАН України можна буде 
закрити, а існуючі вчені 
фізики-ядерники роз'їдуть
ся по інших, більш цивілізо
ваних країнах. При цьому 
держава Україна зробить 
ще один великий крок на 
шляху позбавлення свого 
народу перспектив стати 
інтелектуальним рушієм на
уково-технічного прогресу 
Європи, і перетворення ще 
недавно науково і промис
лово розвиненої країни в 
головний європейський аг
рарно-сировинний прида
ток. Останнє тестування 
школярів в Україні показа
ло, що за рік якість підго
товки зі знань української 
мови зросла вдвічі, проте 
якість знань з фізики та ма
тематики вдвічі знизилась. 
А це вже не просто сором
но, це дуже тупо і 
безвідповідально до своїх 
нащадків.

Цього не можна допуска
ти. Від імені Славутицької 
міської організації Партії 
регіонів я звертаюсь до всіх 
громадян України і, насам
перед, до всіх партійних і 
громадських організацій,

молоді і ветеранів, інтелек
туальної еліти, працівників 
наукових установ Славути
ча: об'єднаймо свої зусил
ля, прагнення, можливості і 
кошти для досягнення мети 
збереження і створення 
перспективи розвитку на
уки в Україні.

Вже зараз треба розпо
чати активну роботу по:

- всебічному лобіюванню 
прийняття рішення про 
будівництво реактора біля 
Славутича;

- підготовці проведення 
консультативного референ
думу;

- розробці проекту від
повідного закону;

- активізації співпраці з 
НАНУ і територіальною гро
мадою м. Київ в питанні 
найшвидшого винесення 
ядернонебезпечного об'єк
та за межі столиці України.

На місцевому рівні про
понуємо:

- провести опитування 
мешканців з метою виявити 
рівень підтримки цієї ідеї 
серед населення міста;

- провести круглий стіл, 
присвячений вказаній про
блемі, до якого залучити 
уповноважених представ
ників представницької та 
виконавчої влади, впливо

вих партійних і громадських 
організацій, представників 
молоді і ветеранів, автори
тетних спеціалістів ядерної 
галузі, представників науко
вих установ, бізнес-струк- 
тур Славутича і НАНУ Ук
раїни, пресу;

- по результатам кругло
го столу створити гро
мадську раду, на яку покла
сти завдання по найшвид
шому впровадженню цієї 
ідеї в життя;

- створити благодійний
фонд, в який залучити кош
ти підприємств і громадян, 
зацікавлених у створенні в 
Славутичі науково-
дослідного ядерного центру 
НАН України, із якого забез
печити фінансування за
ходів по сприянню досяг
нення цієї мети;

- забезпечити всебічну 
підтримку ініціативи в ЗМІ, 
органах виконавчої і зако
нодавчої влади;

- розробити, затвердити 
і реалізувати план дій, на
правлений на створення в 
Славутичі науково-дослід
ного ядерного центру НАН 
України.

В. ДЕМИДЕНКО, 
депутат фракції Партії

регіонів у Славутицькій 
міській раді


